

臺灣古蹟郵票 (111 年版)

111年
15

郵集 報導

- ◆ 特 728 臺灣古蹟郵票 (111 年版)
- ◆ 直式、橫式國內掛號信封 (111 年版)



• 貼 (護) 票卡



• 預銷首日戳
低值封

• 預銷首日戳套票封



• 預銷原圖明信片



• 郵票全張



特 728.1

710,000



特 728.2

710,000



特 728.3

710,000



特 728.4

710,000

(以上數量含年度郵票冊贈品「臺灣古蹟郵票 (111 年版)」珍藏版內含郵票各 15 萬枚)



| | |
|-------------------|------------------|
| 發行日期：民國111年10月20日 | 承印者：中華彩色印刷股份有限公司 |
| 全張枚數：20 (4×5) | 票幅：40×30 (毫米) |
| 用紙：燐光郵票紙 | 刷色：彩色 |
| 繪圖者：黃德淳 | 印法：平版 |
| 設計者：自然光設計有限公司 | 齒度：12½ |

繼發行「臺灣古蹟郵票(110年版)」後，本公司續以專賣局、原臺南水道、鄞山寺及鳳山縣舊城為主題，發行郵票1套4枚，圖案簡介如下：

- 一、專賣局(面值8元)：座落臺北市中正區，建築初建於1913年，1923年竣工。其紅白相間的牆身極為醒目，為仿英國維多利亞時期紅磚造風格，中央塔樓華麗壯觀，現為臺灣菸酒股份有限公司企業總部。
- 二、原臺南水道(面值8元)：位於臺南市山上區，1912年興建，1922年竣工。「水道」即今稱之自來水，其淨水池外觀為天然石材與仿石塊兩種組合而成之灰色建物，形制固若碉堡，見證衛生工程現代化的發展歷史。
- 三、鄞山寺(面值8元)：座落於新北市淡水區，創建於1822年，亦為汀州會館，佐證汀州人來臺開墾歷史，其建築外觀保存完好，當時施工之屋脊泥塑亦相當完整，為全臺僅有之閩西汀州形式廟宇。
- 四、鳳山縣舊城(面值8元)：位在高雄市左營區，1722年首次興築土城，石城竣工於1826年，範圍包括東門、南門、北門、城牆、護城濠及北門外的鎮福社、拱辰井等，是臺灣第一座石造城牆。

附帶發行：

1. 首日封(195毫米×120毫米) 每個新臺幣3元
2. 貼票卡 每張新臺幣8元
3. 護票卡 每張新臺幣8元
4. 活頁集郵卡(含護卡套) 每張新臺幣8元
5. 原圖明信片 每套新臺幣40元

以上均自民國111年10月18日開始發售。

6. 預銷首日戳低值封 每個新臺幣11元
 7. 預銷首日戳套票封 每個新臺幣35元
 8. 預銷原圖明信片 每套新臺幣72元
- 以上均自民國111年10月20日開始發售。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「中華郵政集郵電子商城」(<https://stamp.post.gov.tw>)訂購。

◆直式國內掛號信封(111年版)

發行日期：民國111年10月20日
 售價：29元
 郵資符誌：高山植物郵票(第1輯)－玉山山蘿蔔圖案
 用紙：105.5 g/m² 白道林紙
 承印者：鉅冠印刷股份有限公司
 封幅：105×222(毫米)
 刷色：彩色
 印法：平版
 發行數量：3,000,000個



◆橫式國內掛號信封(111年版)

發行日期：民國111年10月20日
 售價：29元
 郵資符誌：臺灣核心產業郵票－資訊及數位圖案
 用紙：105.5 g/m² 白道林紙
 承印者：卡登實業股份有限公司
 封幅：222×105(毫米)
 刷色：彩色
 印法：平版
 發行數量：6,000,000個



為應業務需要，特發行直式、橫式國內掛號信封(111年版)各1種，背面排印臺灣地區郵遞區號前3碼一覽表及本公司顧客服務專線與網址。

- ◆ Taiwan Relics Postage Stamps (Issue of 2022)
- ◆ Vertical/Horizontal Type of Domestic Registered Stamped Envelope (Issue of 2022)



Sp. 728.1 710,000



Sp. 728.2 710,000



Sp. 728.3 710,000



Sp. 728.4 710,000

(150,000 each of the stamps as compliments for stamp yearbook/stamp album 2022 included)

Customer Service Hotline: 0800-700-365
 Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone
 Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:
 Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.
 No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



| | |
|-------------------------|--------------------------------|
| First day of issue..... | October 20, 2022 |
| Sheet composition | 20 (4 × 5) |
| Paper used | Phosphorescent stamp paper |
| Drawer..... | Huang De-chun |
| Designer | KN Creative Design Co., Ltd. |
| Printer..... | China Color Printing Co., Ltd. |
| Stamp size | 40 × 30 (mm) |
| Color..... | Colorful |
| Process | Offset |
| Perforation..... | 12½ |

Continuing the series of Taiwan Relics Postage Stamps (Issue of 2021), Chunghwa Post has offered a set of four stamps, depicting Monopoly Bureau of the Governor-General's Office, Former Tainan Waterworks, Yinshan Temple, and Ruins of the Fengshan City.

1. Monopoly Bureau of the Governor-General's Office (NT\$8): Situated in Taipei's Zhongzheng District, the building was begun in 1913 and completed in 1923. The interlinear red and white of the walls in mock Victorian red brick style and the magnificent central tower are eye-catching. It is now the headquarters of Taiwan Tobacco and Liquor Corporation.
2. Former Tainan Waterworks (NT\$8): Situated in Tainan's Shanshang District, the building was begun in 1912 and completed in 1922. "Waterwork" is the old name for the supply of drinking water. The purification water pond is enclosed in a grey building composed of natural rock and mock stone slabs, lying set into the hill like a castle. It stands as a token of the historical development towards modern sanitary waterworks.
3. Yinshan Temple (NT\$8): Situated in Tamsui District, New Taipei City, and built in 1822 as the Dingzhou Guildhall, the temple is evidence of the historical role of settlement in Taiwan by people from Dingzhou. The external appearance of the building is well preserved as also are the clay sculptures of the roof ridge. It is the only temple in the Western Fujian style of Dingzhou to be found in Taiwan.
4. Ruins of the Fengshan City (NT\$8): Situated in Kaohsiung's Zuoying District, the Fengshan City began as an earthen wall in 1722 and was replaced by stone in 1826. Including the east, south and north gates as well as part of the walls, moat, the Zhenfu Temple and the Gongchen Well lying outside the north gate, it was the first city wall in Taiwan built of stone.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195mm × 120mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Maximum cards: NT\$40 a set
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (6) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$35 apiece
- (7) Pre-cancelled maximum cards: NT\$72 a set

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

◆ Domestic Registered Stamped Envelope – Vertical Type (Issue of 2022)

| | |
|-------------------------|---|
| First day of issue..... | October 20, 2022 |
| Price | NT\$29 |
| Indicia | Design of the <i>Scabiosa lacerifolia</i> stamp of the Alpine Plants Postage Stamps (I) |
| Paper used..... | 105.5 g/m ² White woodfree printing paper |
| Printer..... | Jiuh Guan Security Printing Company |
| Size of envelope..... | 105 × 222 (mm) |
| Color | Colorful |
| Process | Offset |
| Quantity..... | 3,000,000 |



◆ Domestic Registered Stamped Envelope – Horizontal Type (Issue of 2022)

| | |
|-------------------------|--|
| First day of issue..... | October 20, 2022 |
| Price | NT\$29 |
| Indicia | Design of the Information and Digital Technology stamp of the Core Industries of Taiwan Postage Stamps |
| Paper used..... | 105.5 g/m ² White woodfree printing paper |
| Printer..... | Cardon Enterprise Co., Ltd. |
| Size of envelope..... | 222 × 105 (mm) |
| Color | Colorful |
| Process | Offset |
| Quantity..... | 6,000,000 |



To meet business requirement, this Post has released the 2022 issues of the vertical type and horizontal type of Domestic Registered Stamped Envelope. At the back, a list of the first three-digit zip codes in Taiwan area and the number of customer service hot line and website address of the Company are printed.